
Danske Slægtsforskere  

Bestyrelsesmøde 11. maj 2024 

Til stede: Kirsten Sanders, Per Hundevad Andersen, Michael Terp Rasmussen, Jesper Skov, Mette 
Borchert Vahlun, Karen Bendix Larsen, John Buch Larsen, Hans Mølgaard og Kurt Pajbjerg. 

Afbud fra Bodil Grove Christensen, Peter Olsen og Allan Øer Gøttrup 

Referat: Kathrine Tobiasen 

1. Godkendelse af dagsorden 
Ingen tilføjelser. 
 

2. Velkomst 
Kirsten bød velkommen til de nye medlemmer. 
 

3. Godkendelse af forretningsorden 
Datoen rettet. §16: Der kræves 5 medlemmers tilstedeværelse – rettes til 6. 
 

4. Godkendelse af kommissorier samt udpegning af medlemmer i de enkelte udvalg, 
Kommissorierne blev godkendt med få eller ingen ændringer. 
 

5. Registrering og brug af dhpublish.dk 
Forslag om etablering af Danskernes Historie Publish (dhpublish.dk) blev fremlagt for 
bestyrelsen i november 2023, men blev ikke endeligt vedtaget der.  Tankerne bag dhpublish var 
at anvende denne som et supplement til offentliggørelse på slaegtsbibliotek.dk til nyudgivelser 
af en højere kvalitet, som fortjente mere opmærksomhed. Det skulle være et tilbud til 
mennesker, som ikke tænker på at sende deres arbejder til biblioteket, da dette primært 
betragtes anvendt som retropublicering.  
Der er ikke stor forskel på titler fra dhpublish og "almindelige" bibliotekstitler; begge er 
søgbare, og man kunne indrette bibliotekets søgeside, så der gøres opmærksom på nye titler.  
 

6. Økonomi 
a. Sponsorat fra MH 

Vi har fået penge fra MyHeritage, et sponsorat på ca. 42.000 kr. Der følger intet krav 
med fra MH, der bare meddelte, at vi havde penge til gode.  

b. Bladpuljen 
På grund af en fejl ved ansøgningen får vi i år ikke tilskud fra puljen.  

c. Nedsat kontingent til unge, fx under 25 år 
Hillerød har lavet en ordning med rabat for studerende. Skal vi også tilbyde det? Vi kan 
starte med en kampagne og se, om det virker. Mette skal skrive hovedopgave om emnet 
unge og slægtsforskning og vil undersøge, om der overhovedet er et potentiale. Kurt har 
haft et valghold på sin skole, der samlede ca. 10 deltagere. Mette har lavet et 
spørgeskema til sin hovedopgave og vil gerne bruge det på FaceBookgruppen. 



Instagram som kommunikationskanal vil være rigtig god, da siden bruges meget af 
unge.  

d. Inventarfortegnelse 
Michael har efterlyst en inventarliste. Bør laves, uanset om tingene er afskrevet eller ej. 
Per har en liste for biblioteket, Kathrine har en skanner, Poul Erik Nikolajsen har en pc, 
og ekspeditionen har en pc. 

e. Bladet som pdf 
Det har været opfattelsen, at man ikke kunne udskille medlemmer, der kun ønskede 
pdf, men det kan rimelig nemt lade sig gøre, og det kommer som forslag på hver 
generalforsamling. Ulemper ved at indføre frit valg: vi mister forbindelsen til folks 
postadresser, og bladet er et rigtig godt pr-middel. Beslutning: Vi fortsætter med at give 
folk mulighed for at vælge pdf med eller uden fysisk blad. 

f. Kampagne.  
Vi fortsætter vores sædvanlige kampagne med medlemskab til halv pris fra 1. juli og 
forsøger måske at markedsføre den bedre. Mette får den (forhåbentlig) til at blomstre. 
Vi vil også prøve med Ældresagen, fx et tilbud i deres blad, gerne med rabat til 
medlemmer af Ældresagen. Endvidere bør vi bruge GoogleAds. 

g. Enigmaprojektet, telefonbøger 
Hvordan ligger det med finansiering af det store projekt? Per har søgt et par fonde, 
byggende på udstyrsanskaffelser og kørselsudgifter, da tilskud fra fonde ikke må gå til 
daglig drift.  
 
Vi bør køre en kampagne for sponsorater med cpr. til biblioteket. Ligger nu på ca. 30, og 
vi skal op på 100. I næste nummer af bladet bringes en notits med opfordringen.  
 

7. Aktiviteter 
a. Historiske Dage – booke stand 

Ikke booket endnu, men Hans vil skrive til dem.  
b. Dagskurser – ny tovholder 

En ny tovholder skal findes, og Kirsten har overvejet at spørge Torben Albret Kristensen, 
om han vil stå for dagskurser med faste emner og flere foredragsholdere. Der skal 
desuden være medlemmer fra bestyrelsen, gerne fra aktivitetsudvalget. Der var 
opbakning til forslaget. 

c. SW – status. Slægtsforskerpris 
Der er p.t. tilmeldt 136.  
 

8. Markedsføring 
a. Nyhedsbrev, ansvarlig 

Kirsten vil gerne finde en ansvarlig for nyhedsbrevet; ingen meldte sig. Vi skal fodre 
Kirsten med nyheder hver måned, hvis hun skal lave det. Et råd: gem nyheder, så de er 
klar, når brevet skal sammensættes.  

b. Online foredrag/podcasts m.v. 
Online foredrag skal ikke tages op igen, men i stedet kan vi lave små videoer med 



hands on-demonstrationer og holde webinarer, hvor man præsenterer fx programmer 
og viser, hvordan de bruges. De kan lægges ud på Youtube, men fungerer bedst, når de 
er live. Teams kan bruges, men har den ulempe, at alle deltagerne vises. Der arbejdes 
videre med planerne. 
 

9. Hjemmesideudvalg 
a. Faesterogskifter.dk 
b. Banditter.dk 

Disse to sider skal overgå til Danske Slægtsforskere, som bestemmer, hvor de skal 
placeres. Mette Fløjborg og Poul Erik Nikolajsen vil stadig have adgang til at ændre på 
siderne. 
lægdsruller.dk: webmaster har trukket sit tilsagn tilbage for at gå i tænkeboks.  
Vi får RAs kursus i gotisk skrift, der på sigt også bør omfatte skråskift. Et muligt 
domænenavn kan være haandskrift.slaegt.dk. RA fjerner logo m.v. Kurset er ikke 
forældet mht. koder. 

c. Geltzer.dk (Geltzer er død 30/6-2021) 
Folk har efterlyst hans side, som nu er væk.  

d. Lokalforeninger under slaegt.dk.  
Vi skal danne os et overblik over, om vi har alle foreninger med på hjemmesiden. 
Nogle foreninger har et ”kortnavn” på sideoversigten. Det bør alle have, og det lange 
navn kan de så have på hjemmesiderne.  

e. John spurgte, hvordan går det med adgang til oplysninger på afdøde fra den digitale 
kirkebog? Vi har fået afslag på at få nyere oplysninger, og der er nok ikke noget at gøre. 
 

10. Næste møder 
a. 23. juni Middelfart, 8. september Middelfart, 9.-10. november Grenaa, 18. januar 

Middelfart, 15. marts Middelfart, 26.-27. april Grenaa generalforsamling.  
 
 

 

 


